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وضعیت سرطان های 
کودکان در ایران

ایســنا: دبیر انجمن رادیوانکولوژی ایران 
ســرطان های  وضعیت  تشــریح  ضمــن 
کودکان در دنیا و ایــران،  درباره برنامه ای 
جهانی جهت افزایش بقای کودکان مبتلا 

به سرطان توضیح داد.
متخصــص  مطلــق،  علــی  دکتــر 
رادیوانکولــوژی و عضــو هیئــت علمی 
دانشــگاه، به مناســبت ماه آگاهی بخشی 
سرطان های کودکان، ضمن تأکید بر لزوم 
کنترل دقیــق این بیمــاری در کودکان به  
منظور حصول نتیجــه بهتر، گفت: روزانه 
بیش از هــزار کودک در دنیا به ســرطان 
مبتــلا می شــوند و همیــن موضوع همه  
افــراد درگیر ایــن بیماری را در مســیری 
دشوار و تغییردهنده  زندگی قرار می دهد. 
از میان حــدود ۴۰۰ هــزار کودکی که هر 
ســال در دنیا به ســرطان مبتلا می شوند، 
اکثــر آنها در کشــورهای بــا درآمد کم و 

متوسط زندگی می کنند.
ســرطان های  وضعیــت  دربــاره  او 
کودکان در ایران نیز گفت: جمعیت ایران 
در سال ۲۰۲۰ حدود ۸۴ میلیون نفر بود و 
شــیوع بیماری یعنی تعداد بیماران مبتلا 
به سرطان  طی پنج سال، حدود ۳۱۹هزارو 
۷۴۰ نفر تخمین زده شده است. در همان 
سال نیز ۱۳۱هزارو ۱۹۱ مورد جدید سرطان 
شناسایی شــد و خطر ابتلا به سرطان زیر 

۷۵ سال حدود ۱۴.۷ درصد برآورد شد.
مطلق با بیان اینکه طبق آمارها  حدود 
۲۵ درصد از جمعیت ایران در گروه سنی 
صفر تا ۱۴ ســال قرار دارند، افزود: میزان 
بروز ســرطان های کودکان در ایران حدود 
۱۶.۸ در هــر صــد هزار نفــر تخمین زده 
می شــود که در گروه های مختلف سنی و 
جمعیتی کمی متفاوت است؛ ۱۵.۹ در هر 
صد هزار نفر برای گروه سنی صفر تا چهار 
سال، ۱۴.۸۲ در هر صد هزار نفر برای گروه 
سنی پنج تا ۹ سال و ۱۲.۸ در هر صد هزار 

نفر برای گروه سنی ۱۰ تا ۱۴ سال.

شایع ترین سرطان های کودکان در ایران
این متخصص رادیوانکولوژی همچنین 
کودکان  ســرطان های  شــایع ترین  درباره 
در کشــور گفت: شــایع ترین سرطان های 
کودکان در ایران لوکمی (ســرطان خون) 
اســت و پــس از آن به ترتیــب لنفوم ها 
(۱۰.۳ درصــد)، تومورهــای کلیوی (۹.۳ 
اســتخوانی  بدخیم  تومورهای  درصــد)، 
(۴.۴ درصد) و تومورهای سیستم عصبی 

مرکزی (۴.۱ درصد) قرار دارند.
او در ادامــه دربــاره عوامل خطر بروز 
سرطان های کودکان توضیح داد: هرچند 
مطالعــات جامــع دربــاره عوامل خطر 
ســرطان های کودکان در دسترس نیست، 
امــا همیــن مطالعات موجود نیز نشــان 
می دهد  شــیوع چاقی در میان نوجوانان 
ایــران حــدود ۹ درصد اســت. همچنین  
آلودگــی هــوا در محیط هــای داخلی و 
خارجــی نیز از جمله عوامل خطر رایج به 

شمار می رود.
این عضــو هیئــت علمی دانشــگاه 
همچنین درباره دسترســی به درمان در 
کودکان مبتلا  به ســرطان نیز گفت: برای 
کودکان مبتلا به سرطان در کشورهای در 
حال توسعه، درمان اغلب در دسترس یا 
مقرون به صرفه نیســت. تنها حدود ۲۰ تا 
۳۰ درصد از ایــن کودکان زنده می مانند؛ 
در حالی کــه این رقــم در کشــورهای با 
درآمــد بالا بیش از ۸۰ درصد اســت که 
حاصل دســتاورد بزرگی در علم، نوآوری 

و بهداشت عمومی بوده است.

ابتکاری جهانی برای افزایش بقای کودکان 
مبتلا به سرطان

او در ادامه با اشــاره به ابتکار جهانی 
ســوی  از   (GICC) کــودکان  ســرطان 
سازمان جهانی بهداشــت (WHO) در 
ســپتامبر ۲۰۱۸  افزود: هــدف این برنامه 
این اســت که تا سال ۲۰۳۰ به نرخ بقای 
حداقل ۶۰ درصد برای ســرطان کودکان 
در سطح جهانی دست یابد که می تواند 
منجر به نجات جــان یک میلیون کودک 
 GICC دیگــر شــود. اهــداف کلیــدی
تقویت  افزایش ظرفیــت،  از  عبارت انــد 
توانایی کشــورها برای ارائه مراقبت های 
با کیفیــت به کودکان مبتلا به ســرطان و 
در اولویــت  قرار گرفتن ســرطان کودکان 
و ارتقــای اهمیت ســرطان کــودکان در 
ســطوح جهانــی، منطقــه ای و ملــی. 
پوشــش همگانی ســلامت نیــز از دیگر 
ابعاد این برنامه اســت کــه به اطمینان 
از دسترسی به خدمات جامع و ضروری 
مراقبت از ســرطان بــرای همه کودکان 

منجر می شود.

تجلیل سپاه ناحیه شهرستان اسکو از شهردار جهادی سهند 
شهردار سهند:

 افتخار می کنم یک بسیجی هستم
آذربایجان شرقی، شرق: فرمانده سپاه ناحیه شهرستان اسکو با حضور در 
شهرداری ســهند ضمن تبریک انتخاب شایســته دکتر محمدی به عنوان 
شهردار شهر جدید سهند، از اهتمام ستودنی وی در راستای اقدامات جهادی برای 
توســعه شــهری قدردانی کرد. فرمانده ســپاه ناحیه شهرســتان اسکو  همچنین 
اقدامات خوب و ارزشــمند مدیریت جدید شــهری سهند را در خصوص پیگیری و 
اتمام تفاهم نامه ها و پروژه های بر جای مانده ســالیان قبــل، مصداق بارز مدیریت 
جهادی دانســت و از کاردانی و درایت دکتر محمدی در ایجاد تحولات امیدبخش 
شهرداری سهند تقدیر و تشکر کرد. دکتر محمدی، شهردار سهند نیز با تبریک حلول 
ماه ربیــع الاول و آرزوی قبولــی عزاداری های ماه های محــرم و صفر اظهار کرد: 
پاسداران در مقاطع حساس حافظ ارزش های ناب نظام و انقلاب اسلامی در مقابل 
یاوه گویی ها و زیاده خواهی های اســتکبار جهانی و ایادی آن بوده و در این مسیر از 
نثار ارزشــمندترین دارایی خود که جان شان اســت، دریغ نکرده اند. شهردار سهند 
خاطرنشان کرد: افتخار می کنم یک بسیجی هستم. بسیج بر آمده از اراده یک ملت 
با روحیه عالی جهادی است و در این مسیر، راه شهدای خدمت را در جهت رضای 

خدا و شهروندان ادامه خواهیم داد.

شهر جدید سهند روی مدار توسعه
نایب رئیس هیئت مدیره شرکت مادر تخصصی عمران شهرهای جدید از هشت 
مدرسه در حال ساخت شهر جدید سهند بازدید کرد. مختار محمدی در این بازدید 
با بررســی آخرین روند ساخت هشت مدرسه تکلیف  شده در شهر جدید سهند، از 
پیگیری و مکاتبه با شــرکت مادر تخصصی جهت تخصیص منابع مالی مورد نیاز 
خبر داد. وی در ادامه از آخرین وضعیت طرح های در آستانه افتتاح نهضت ملی 
مسکن از جمله پروژه های چشمه، شقایق، آزاده، کوی شهید تجلایی و... نیز بازدید 
کرد. او آخرین روند طرح های نهضت ملی مســکن را مورد بررســی قرار داد و در 
نهایت مقرر شــد  مکاتبات و پیگیری های لازم برای تأمین تســهیلات انجام شود. 
ساخت هشت باب مدرسه در سهند آغاز شده که تعدادی در مرحله اجرای سازه، 
تعدادی در مرحله پی ســازی و برخــی دیگر از جمله بزرگ ترین و اولین مدرســه 
کودکان استثنائی هوشمند به افتتاح رسیده است. اخیرا و در ایام هفته دولت نیز با 
اهتمام دکتر محمد محمدی، شهردار شهر جدید سهند، ناوگان حمل ونقل عمومی 
این شــهر تجهیز و توسعه پیدا کرد و شاهد ورود اتوبوس ها، مینی بوس های ون و 
تاکسی های جدید بودیم که اســباب رضایت شهروندان و ساکنان سهند را فراهم 
کرد. شهر جدید سهند در ۲۵ کیلومتری جنوب تبریز واقع شده و در حدود ۳۵ هزار 
واحد مســکن مهر در فازهای دو، سه و چهار این شهر احداث شده و از کانون های 
اصلی اجرای طرح نهضت ملی مســکن در آذربایجان شــرقی است. طرح جامع 
شــهر جدید ســهند در جنوب غربی تبریز در ســال ۱۳۷۷ برای جمعیت ۹۰ هزار 
نفر تصویب شــد که در بازنگری طرح جامع به ۲۵۰ هزار نفر افزایش یافت. طرح 
تفصیلی این شــهر نیز در سال ۱۳۸۶ تصویب و در سال ۱۳۸۷ برای جمعیت ۱۸۰ 
هزار نفر به شــرکت عمران شهر جدید سهند ابلاغ شد. مساحت شهر با توجه به 

فازهای پنج گانه شهر حدود دوهزار و ۵۰۰ هکتار است.

من از هیچ کجا نیامده ام
بچه هــای مهتاب افرادی هســتند که به دلایل مختلف و شــرایط 
ســخت کودکی، ســال هایی از کودکی و نوجوانی خود را در مراکز 
شبه خانواده بهزیســتی گذرانده اند. این افراد مملو از دردهایی هستند که 
کسی جز خودشان از آن باخبر نخواهد بود. مانند مسعود، پسر جوانی که 
در نامه به «شرق»، دل نوشته ای درباره روزهای تنهایی خود نوشته است.
«اصلا دوســت ندارم بگویم از کجا آمــدم، چون من از هیچ کجا نیامده ام. 
من تنهای تنها هستم. با هزار رنج که برای خودم عادی شده. اما نه، وقتی 
همکار، همسایه یا دوســتی برایم از مشکلاتش می گوید عصبی می شوم. 
به خودم می گویم درد تو که درد نیســت؛ شوخی ای بیش نیست. مگر در  
برابر دردهای من چه  چیز خاصی است که حالا وقتم را هم گرفته و پشت 
هــم روایت می کند؟ من همین چند ماه قبل پدرم را هم از دســت دادم. 
تنهــا عضو خانواده، پدری درگیر اعتیاد کــه در یکی از پاتوق های آزادگان 
تمــام کرده بود. اینها را یکی از کارتن خواب های همان منطقه به گوشــم 
رســاند. یک روز بعد از ظهر تازه از محل کار به خانه برگشــته بودم و باید 
بعد از اســتراحت کتاب و دفتر را جلویم باز می کــردم تا درس خواندنم 
را شــروع کنم. فــردای آن روز یک امتحان مهم داشــتم. پیش از آن فکر 
می کردم شنیدن خبر مرگ پدری که همه زندگی من را خراب کرد چندان 
برایم اهمیت نخواهد داشــت؛ اما آن روز شــماره ناشناسی تماس گرفت 
و گفت پــدرت تمام کرد. نمی دانم چرا حالم بد شــد. حالم خیلی خیلی 
بد شــد. تنم لرزید و بــه خودم گفتم تمام شــد، دیگر هیــچ خانواده ای 
نــدارم، چون هر کدام به شــکلی از این دنیا رفتند کــه روی گفتنش را به 
همکار، همکلاســی و دوســت ندارم. اما حالا واقعا تنها هستم. این حال 
بد من طول کشــید و هنــوز هم ادامه دارد. نمی دانم چــرا ناراحتم، ولی 
ناراحت هســتم. من دیگر به آن امتحان مهم نرســیدم و آن را از دســت 
دادم. این روزهــا هر از گاهی یاد پدرم می افتم. یاد آخرین بارهایی که او را 
با لباس های ژنده در پاتوق های ســمت آزادگان دیدم. خیلی سال بود که 
دیگر از او هم دل بریده بودم، چون همه خانواده را ویران کرد. اما با وجود 
این حالا دلم برایش می ســوزد. به خودم می گویم شــاید می شد برایش 
کاری کنم، هرچند روانکاوم می گوید این فکر من اشــتباه است و من برای 
درست کردن بارها تلاش کردم ولی نتیجه نداده. حالا بسیار خسته هستم 
و این خســتگی را برای هیچ کس نمی توانم توصیف کنم. معمولا بعد از 
کار یا دانشــگاه که به خانه می آیم، تا شــب تنها هستم و این فکر ها مثل 
زامبی به مغزم حمله می کند. امــا در پس تمام اینها یاد حرف روانکاوم 
می افتم که من تمام تلاشم را برای درست شدن و اصلاح، کرده بودم ولی 

هیچ کدام نتیجه نداده بود...».

انتقاد از وضعیت نظافت شهر در صحن شورای شهر تهران

آرادکوه مالک پیدا کرد
نگاه خبر

بچه های مهتاب

جامعهجامعه

نورا حسینی:  مدیران شــهری به استناد پیام های 
مردمــی ســامانه ۱۳۷ می گوینــد نارضایتــی از 
وضعیت تمیزی شهر کاهش داشته، اما این روزها 
تصاویر زیادی از مخازن و معابر پرزباله تهران در 

فضای مجازی منتشر می شود.
مدیران شــهری خوش بین بودند که با تغییر 
قرارداد پیمانکاران وضعیت نظافت شــهر بهتر 
شــود. مدیرعامل پسماند خوش بین بود از تیرماه 
شاهد تهران تمیزتری خواهیم بود. اما هنوز هم 
شــهروندان و هم اعضای شورای شهر از تمیزی 

شهر رضایت ندارند.
 مهدی اقراریان، عضو شــورای شــهر تهران، 
درخصــوص اینکــه چه زمانــی شــاهد تهران 
تمیزتری خواهیــم بود، گفته اســت:  وعده های 

متنوع و گوناگونی مطرح می شود اما مشکلات شهر هنوز پابرجاست و همین امروز شاهد انبوهی 
از زباله در یکی از محلات تهران بودم و مخزن زباله که واژگون شده بود. چهره جدیدی که وعده 

می دهند را نمی دانم چه چهره ای است اما برخی از این وعده ها کارکرد رسانه ای دارد.
این عضو شورای شهر تهران معتقد است: برخی مدیران هنوز در حال و هوای انتخاباتی هستند 

و کار اجرائی در شهرداری با مجلس متفاوت است.
اقراریان همچنین به فعالیت کودکانی که زیر سن قانونی هستند در حوزه نظافت شهری اشاره 

کرد.
روز گذشــته موضوع نظافت شهر باز هم در صحن شورای شهر مورد گلایه قرار گرفت. این بار 
به بهانه گزارش حسابرس رسمی از وضعیت مالی سازمان پسماند در سال ۱۴۰۲، مهدی چمران 
تأکید داشــت که از وضعیت نظافت تهران راضی نیســت اما چون این جلســه مربوط به بررسی 
گزارش حسابرســی اســت درخصوص این مشــکلات صحبت نمی کند و در جلسه دیگری به آن 

می پردازد.
در جریان این گزارش مشــخص شد که معارضی برای زمین آرادکوه پیدا شده است و برخی از 

پاکبان های تهران که از اتباع هستند، روزانه رد مرز می شوند.
در جریان گزارش حســابرس رســمی درخصوص حسابرسی ســازمان مدیریت پسماند، برای 
ســال مالی ۱۴۰۲، حسابرس رسمی شورا ناصر امانی، عضو کمیســیون برنامه و بودجه گفت: در 
ارتبــاط با بند ۸ نکته ای دارم، طبق بند ۸ حســابرس می گوید وجوه دریافتی شــهرداری تهران از 
محل پســماندهای ساختمانی و عمرانی برخلاف مصوبات شــورای شهر تهران به حساب درآمد 
ســازمان تخصیص و پرداخت نشــده، بر اساس آن تبصره شــهرداری هر عددی که از شهروندان 
بابــت این موضوع عوارض می گیرد، به طور مســتقیم باید به حســاب خزانه بیاید و بلافاصله به 
شــما پرداخت کند. حسابرس می گوید که این مبلغ، پرداخت نشده، هم عوارض ساختمانی و هم 
عمرانی پرداخت نشده، نکته دیگر هم آنکه بند ۱۱ می گوید طبق مفروضات موجود در صورت های 
مالی ســاختار مالی ســازمان از وضعیت مناسبی برخوردار نیســت به نحوی که زیان سال جاری 
نسبت به زیان انباشته سال های قبل تقریبا یک دوم است که نظر شورا را نسبت به مازاد هزینه ها و 

درآمدهای سازمان جلب می کند.
مهدی پیرهادی، رئیس کمیسیون ســلامت، محیط زیست و سلامت شهری هم در این رابطه 
گفت: در یکی از بندها آمده بود که معارضی برای زمین کهریزک هست و شما تحت عنوان ذخیره 
خدمت در حســاب های دفترتان منظور کردید. موضوع دیگر هم منابع طبیعی نسبت به موضوع 
اراضی مربوطه آنها هم یک ادعاهایی دارند و نکاتی را با سازمان داشتند، می خواهم بدانم این با 

آن موضوع دو تا بحث متفاوت است یا یکی است؟
رضا محمدی، مدیرعامل ســازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران، در پاسخ گفت: در زمینی 
که ۴۰ ســال قبل شــهرداری زباله دفن کرده و پس از آن اقدامی انجام نداده، مالکی پیدا شــده 
که از شــهرداری شــکایت کرده است. چون به آن زمین خسارت وارد شــده، قرار بر این شده که یا 
مابه التفاوت خســارت پرداخت شود یا زمین به مالک تحویل و زباله آن منتقل شود. رقمی که به 
عنوان خسارت اعلام کرده بودند بسیار سنگین بود و ما گفتیم که با یک سوم هزینه اعلام شده، زباله 
را منتقل کنیم. آرادکوه به مدت ۷۰ سال مرکز دفن پسماند است، بنده در استانداری، اداره کل منابع 
طبیعی موارد را دنبال کردم. زباله سوزی که در آن زمین فعالیت داشته، از نظر منابع طبیعی خلاف 
قانون فعالیت می کند. در جلســه ای که با شــهردار و دادستان داشتیم گفتیم که در آن زمین ترک 

فعل انجام شده و هیچ پیمانکاری حاضر نیست در زمینی که ما مالک آن نیستیم، فعالیت کند.
مالکیت تنها به گونه ای اســت که برخی زمین ها صرفا در تصرف شهرداری است، این موضوع 
یکی از معضلات ماســت و شهردار شــخصا موضوع را پیگیری می کند. برای شهرک بازیافت هم 
موضوع را پیگیری می کنیم و نامه نگاری های لازم را در این خصوص انجام داده ایم. ما هفت هزار 

تن زباله را کجا می توانیم دفن کنیم؟
وی ادامه داد: بیش از ۱۵ ســال است که قرارداد زمین آبعلی تمام شده و پیگیری هایی انجام 

دادیم که موضوع به نتیجه برسد و درنهایت ناچار خواهیم شد فرایند قضائی آن را طی کنیم.

فراخوان برای جذب ۵ هزار پاکبان ایرانی
محمدی در حاشــیه صحن شورای شــهر تهران هم در جمع خبرنگاران و در تشریح موضوع 
خدمت رســانی پاکبانان در شــهر تهران گفت: درحال حاضر حدود ۱۰ هزار پاکبان در شــهر تهران 
فعال هستند که از این تعداد شش هزار پاکبان موجود از اتباع خارجی هستند که البته بیشتر آنها 
از اتباع مجاز هستند و تعدادی از آنها غیرمجاز. هنگامی که پلیس به اسکان های کارگری مراجعه 
می کند و اتباع غیرمجاز را رد مرز می کند میان آنها اتباع مجاز هم رد مرز می شوند. بر همین اساس 
جایگزینی حداقل دو الی ســه هزار پاکبان ایرانی در این حوزه در دستور کار قرار گرفته و براساس 
آن آمادگی جذب پنج هــزار پاکبان را داریم که حقوقی حدود ۱۲.۵ تا ۱۵ میلیون تومان برای آنها 

پرداخت می کنیم.
او ادامه داد: از ســوی دیگر از شــورا درخواست کردیم تا وزارت کشــور بازه زمانی  را اعلام کند 
تــا ما بتوانیم جایگزینی این پاکبان ها را انجام دهیم. چراکه بــا رد مرز این پاکبانان اتباع، گاهی یک 
ناحیه یا منطقه ما تخلیه می شــود و زباله ها روی زمین می ماند که ما مجبور می شویم از نیروهای 
سایر نواحی و مناطق جهت جمع آوری زباله ها و رفت و روب استفاده کنیم؛ لذا از شهردار تهران نیز 
درخواست کردیم این معضل را که برای کل کشور وجود دارد در تعامل با وزارت کشور پیگیری کند.
مدیرعامل ســازمان مدیریت پسماند شــهرداری تهران درخصوص گلایه شهروندان از نظافت 
شــهر با تأکید بر اینکه نظافت شــهر نسبت به سال گذشــته وضعیت بهتری دارد، گفت: در حال 
حاضر نسبت به هدف گذاری  ای که انجام داده ایم این موضوع باید خود را بیشتر نشان می داد؛ اما 
براساس گزارش های سامانه نظارتی ۱۳۷ در ۱۵ روز نخست شهریور ماه سال جاری در مقایسه با 
سال گذشته به تفکیک ۱۰ آیتم که فرمت ثابت سامانه ۱۳۷ است، شامل آب گرفتگی، شست وشوی 
المان و مخازن، لایروبی و مدیریت جوندگان و... مورد ارزیابی قرار گرفته است. ظرف مدت یک ماه 
در ســال گذشــته ۴۹ هزار نفر در این حوزه براساس این ۱۰ آیتم با سامانه ۱۳۷ تماس گرفته اند. بر 
همین اساس در مناطق ۴۶ درصد نسبت به سال قبل شکایات کاهش یافته است. البته در ۱۵ روز 
نخســت شهریور ماه سال جاری، منطقه ۱۴ از نگاه ما و شهروندان دچار اشکال است و دو منطقه 
۴ و ۲۱ ضعف داشــتند؛ البته وضعیت منطقه ۴ رو به بهبود اســت و برای منطقه ۱۴ نیز پیمانکار 
نتوانست آنچه می خواستیم را اجرا کند؛ لذا براساس جمع بندی صورت گرفته قراردادش لغو شد 

و منطقه ۱۴ نسبت به سال قبل وضعیت بدتری داشته است.

 دیگ در حال انفجار مترو
روز گذشته گزارش حسابرس رسمی شورای شهر درخصوص عملکرد مالی شرکت مترو برای 

سال مالی ۱۴۰۲، در صحن شورا مورد بررسی اعضا قرار گرفت و بندهای تکلیفی آن تأیید شد.
ناصــر امانی در جریان بررســی این گزارش گفــت: اگر بخواهیم درباره یــک نمونه نبود ثبات 
مدیریتی و نتیجه مشــهود آن مثال بزنیم، قطعا گزارش حسابرسی شرکت متروی تهران و حومه 
یکی از آنهاســت. در یکی از بندها اختلاف حساب صورت حساب شرکت با آنچه حسابرس احصا 
کرده، هزارو ۵۰۰ میلیارد تومان اســت، ۱۱۶ فقره دعوای حقوقی علیه شــرکت وجود دارد که بار 

مالی آن قطعا به ضرر کارکرد این شرکت خواهد 
بود. من جزء معدود اعضای شــورا هستم که با 
دقت به گزارش ها توجه می کنم. تمام اشکالات 
حسابرسی که عرض کردم، مربوط به همین دوره 

است.
در ادامــه روند بررســی گزارش حســابرس، 
محمد آقامیری، عضو کمیسیون حمل ونقل شورا، 
درباره خریــداری برخی تجهیزات از ســوی این 
شرکت و اســتفاده نکردن آن، خواستار توضیح از 

سوی مسئولان مربوطه شد.
میثم مظفر، عضو کمیسیون برنامه و بودجه، 
درباره بندهای تکلیفی این شرکت گفت: با توجه 
به تعیین تکلیف نشدن موضوع زمین ۱۲ هکتاری 
موســوم به ملک دردشــت به مبلغ هزارو ۹۴۰ 
میلیارد ریال شرکت مسکن و عمران تجارت آتی کیش به نمایندگی بانک شهر از سال های گذشته 
تاکنون شرکت موظف است درباره تعیین تکلیف موضوع یادشده اقدام کند. این شرکت همچنین 
موظف است گزارشی مجزا از آخرین وضعیت پیش پرداخت های ارزی به شرکت نورینکو به مبلغ 
شــش هزار و ۳۷۷ میلیارد ریال بابت تجهیز سیستم مکانیکی شبکه توزیع سیگنالینگ و نیز مبلغ 
هزار و ۳۳ میلیارد ریال بابت تجهیزات، نصب و راه اندازی تجهیزات و عملیات تکمیلی خطوط ۳ 

و ۴ مترو به شورا ارائه دهد.
او در ادامه بندهای تکلیفی این شرکت افزود: شرکت مکلف است برای تعیین تکلیف اختلافات 
مالی حل نشده مربوط به قراردادش با کنسرسیوم مهرگان- بلندپایه اقدام کند. این شرکت همچنین 
مکلف به پیگیری پیگیری های حقوقی فعال کردن حســاب های بانکی مسدود شده و نیز استقرار 
نظام مدون و یکپارچه اطلاعاتی و حســابداری مالی پیمانکاری و اعمال روش های مناسب کنترل 

پروژه برای شناسایی و محاسبه و به روزرسانی و شفاف سازی است.
مظفر ادامه داد: شــرکت مکلف به رسیدگی تعداد ۱۱۶ فقره دعاوی از طرف اشخاص حقیقی 
و حقوقی علیه شرکت عمدتا درباره اراضی تملک شده و نیز دیگر دعاوی در محاکم قضائی و نیز 

تعیین تکلیف نهایی و قطعی وضعیت مالیاتی است.
طبق اظهارات این عضو شــورا، شرکت مترو همچنین موظف به تعیین تکلیف زمین های فاقد 
اســناد مالکیت و تعداد شــش فقره از زمین های شرکت که به نام شهرداری تهران است و تعداد 
۳۴۸ دستگاه ساختمان های شرکت و ارائه گزارش درباره موضوع برداشت غیرقانونی مبلغ ۷۶۵ 

میلیارد ریال از طرف شرکت چیلکو در سال ۱۳۹۸ و ارائه صورت سود و زیان جامع است.
این شرکت همچنین موظف به تعیین تکلیف مانده مطالبات و بدهی های ارزی همچنین تطبیق 

حساب ها و رفع مغایرات بر صورت های مالی و انجام اقدامات لازم است.
حبیب کاشانی، خزانه دار شورای شــهر تهران، هم درباره عملکرد مالی شرکت متروی تهران، 
ضمن انتقاد شــدید از عملکرد این شرکت، خواســتار نظارت ویژه کارگروهی متشکل از کمیسیون 
عمران و حمل ونقل و کمیســیون نظارت و حقوقی شورا بر عملکرد مالی مترو از سوی مسئولان 

و اعضای شورا شد.
به گفته کاشانی با توجه به گزارش حسابرس شورا درباره عملکرد مالی این شرکت در یک کلام، 
باید فاتحه این شرکت را دیگر خواند. آنچه شنیدیم فاجعه بود. باید درباره چه نکته درخورتوجه و 

مهمی درباره عملکرد این شرکت بگوییم و بحث کنیم؟
او در ادامه با تأکید بر اینکه دلایلی که ســبب شده این شرکت نتواند نتیجه مدنظر را در عملکرد 
مالی خود داشــته باشد، به مســئولان آن مربوط اســت؛ گفت: از مدیرعامل این شرکت درخواست 
می شــود برای حل مشکلات، زمان کافی اختصاص دهد. در ســه سالی که از عمر این دوره از شورا 
گذشــته، نباید شاهد افزایش مشکلات باشیم. باید حداقل هرساله تعدادی از مشکلات موجود حل 
شــده باشد. کاشانی با بیان اینکه این شرایط، مثل دیگی در حال انفجار است، گفت: اتفاقات خاصی 
در حال وقوع اســت. وضعیت ساختمان ها و وضعیت مالیات مشخص نیست و حتی بدهکاری ها 
هنوز تودیع نشــده و به ۱۱۶ پرونده دعاوی مربوط به زمین های بلاتکلیف، رســیدگی نشده، بنابراین 
درخواست می شود نگاه و نظارت ویژه ای به این بخش شود تا در مدت باقی مانده، بتوان این شرکت 

را سروسامان داده و مشکلات را حل کنیم.
عضو شــورا در ادامه با تأکید دوباره بر این نکته که برخی از بندها از سال ها قبل بوده و همچنان 
حل نشــده اســت، فاجعه اســت، گفت: نقد ما در اینجا به مدیریت چهارســاله نیســت، بلکه به 
انجام نشــدن وظایف مسئولان در طول این ۴۰ سال است. اینجا جای کف زدن برای خودمان نیست، 
وظیفه ما در اینجا شناســایی خلأها و تلاش برای رفع آنهاســت. ممکن است برخی از مشکلات در 

سطح شورا باشد که باید در کمیسیون های مربوطه رسیدگی شود.
در ادامه محسن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری، در پاسخ به ابهامات و سؤالات 
مطرح شده از سوی اعضا درباره عملکرد مالی شرکت مترو گفت: شرکت مترو عقبه ای دارد و عمده 
گزارش های حسابرسی آن هم به دوره ما برنمی گردد. در این دوره بدهی مالیاتی نداریم و بدهی به 
گذشته برمی  گردد. درمورد ۱۱۶ پرونده صاحب زمین دنبال تعیین تکلیف زمین خود نمی آید و ما چه 
کاری می توانیم انجام دهیم؟ ما درباره سیگنالینگ هم با جدیت اقدام کردیم. هیچ یک از این بندها به 

سه ساله دوره ششم بازنمی گردد و ما تعداد بندهای گزارش ها را کاهش دادیم.
او با بیان اینکه ۳۹ کیلومتر مترو و ۱۸ ایستگاه در دوره ششم راه اندازی شده است، یادآور شد: ما 
وضعیت بغرنجی در مترو نداریم و از ۳۰ بند مربوط به سال های ۹۶ تا ۹۹ به هشت بند رسیده ایم.
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری تهران با تأکید بر اینکه بخشی از مشکلات از توان مترو 
خارج اســت و همه باید کمک کنند تا بتوانیم مشــکلات سنواتی را حل کنیم، اظهار کرد: اعضای 

مجمع مترو دو هفته پیش انتخاب شدند و صورت جلسه مجمع هم امسال آماده می شود.

واکنش به سخنان رئیس جمهور
روز گذشته مهدی چمران، رئیس شورا، در حاشیه صحن شورای شهر به سخنان رئیس جمهور 
درباره حل شــدنی نبودن مشــکلات تهران و انتقال پایتخت به جایی دیگــر توضیح داد: برخی از 
مشــکلات تهران شــاید به نظر برسد که حل شدنی نباشــد، مانند جریان هوا که از مسائل طبیعی 
بوده و به اقلیم شــهر تهران مربوط اســت. بحثی که رئیس جمهور درباره مشکلات تهران مطرح 
کرده، درســت اســت که به دلیل عدم تمرکز است؛ ضرورتی ندارد همه مســائل کشور در تهران 
متمرکز شــود. در حالی که مناطق بســیار فعالی در جنوب، شــمال یا هر بخش دیگری می توانیم 
داشته باشیم که بخش های عمده ای از اقتصاد یا صنعت کشور را هدایت عملیاتی کند و این ربطی 

به پایتخت  بودن یا نبودن ندارد.
او در ادامــه تأکید کرد: باید روی این موضوع فکر و کار شــود. تاکنــون دولت های مختلف در 
این زمینه اندیشــیده و برنامه ریزی کرده و طی برگزاری جلســات متعــددی موضوع را مطالعه و 
بررســی کرده اند اما هنوز به نتیجه مشــخصی در این زمینه دســت نیافته اند. در دولت دوازدهم 
هم جلســاتی درباره این موضوع با معاون اول رئیس جمهور برگزار شد؛ اما بی نتیجه ماند. آنچه 
مهم اســت، از بین بردن این تمرکز و تقســیم مسائل در همه اســتان ها و همه شهرهای کشور با 
تفویض اختیارات لازم، به نظر می رســد ضرورت باشد. اینکه شهری مرکز حکومتی و در عین حال 
مرکز اقتصادی کشوری باشد یا نباشد، از مسائلی است که سال ها روی آن کار شده است. مشکلات 
تهران، مشکلات بزرگی است، به ویژه مسئله تأمین آب تهران، اما می بینیم که دیگر استان های کشور 
نیز با این مشــکل مواجه هستند، حتی آنها که کنار دریا هستند، با مشکل کمبود آب شرب روبه رو 
هســتند که باید رفع شود. به هر حال ایده از بین بردن تمرکز و توزیع متناسب و عادلانه امور در کل 

کشور، ایده بسیار خوبی است.

خشک شدن درختان به دلیل کم آبی
مهدی پیرهادی، رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای شهر تهران، 
هم در تذکری با اشــاره به خشک شــدن برخی درختان در بوستان های جنگلی شهر تهران به ویژه 
بوستان های ســرخه حصار، لویزان و چیتگر، اظهار کرد: با توجه به بودجه ای که در حوزه مباحث 
آبی گذاشــته ایم، توقع می رود شهرداری تهران نســبت به این مقوله در مناطق ۲۲ گانه، معاونت 

خدمات شهری و سازمان بوستان ها با اهتمام بیشتری اقدام کند.
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